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Úvodní slovo 
Vážené Celostátní fórum, milé Pirátky, Piráti, příznivkyně a příznivci, 
 
je na čase se ohlédnout za uplynulým rokem, který byl pro Pirátskou stranu plný dynamických změn. 
Nejenže strana oslavila 15 let a to rozhodně byl velký důvod k oslavě. Za tu dobu naši zástupci ve 
vládě, ale i v krajích a menších i větších obcích odvedli velký kus práce. Reprezentovali nás dobře 
také v zahraničí, nejen při zahraničních výjezdech, ale třeba i na půdě Evropského parlamentu.  
Na světě ale nejsou pouze příjemné záležitosti. Na podzim nás vyhodili z vlády. Našemu 
vicepremiérovi neměli ani sílu to říct z očí do očí a předseda vlády mu to sdělil po telefonu. Nikdo 
netvrdí, že digitalizace stavebního řízení proběhla bez zádrhelů. Všechny ale byly postupně řešitelné, 
kdyby na to náš ministr pro místní rozvoj Ivan Bartoš dostal od svých kolegů ve vládě více času než 
čtyři měsíce. Teď akorát vznikají zbytečné škody, ať už finanční nebo časové z důvodu neustálého 
odkládání skutečného řešení. My měli odvahu do toho říznout a přinést jednou pro vždy opravdové 
výsledky, které by pomohli občanům a občankám zkrátit nesmyslně dlouhé termíny pro vyřízení 
stavebního povolení.  
Potom co nás vykopli z vlády, nám začali vykosťovat ale i celou řadu dalších zákonů, které jsme 
připravili nebo je odkládají na neurčito. Jde například o nesmírně důležitý zákon o dostupném bydlení 
nebo nepochopitelné otálení s digitalizací státu, což měla vláda jako jednu z vlajkových lodí a nemůže 
se vymlouvat, že s tím nemůžou více hnout.   
  
Ivan Bartoš byl předsedou strany skoro 14 let pouze s malou přestávkou, což znamená, že byl 
bezkonkurenčně nejúspěšnějším předsedou demokratické  parlamentní strany v novodobé historii ČR. 
Stranu provedl fenomenálními úspěchy, ale i krizemi. Za všechnu tu obrovskou práci a důslednost je 
na místě mu poděkovat. Po neúspěchu v krajských volbách celé republikové předsednictvo v čele s 
předsedou přijalo odpovědnost a rezignovalo na vedení strany. Bohužel naše poslední dvě volební 
kampaně nebyly dobré, to je prostě fakt. Nedokázali jsme voličům a voličkám doručit informace o tom, 
co jsme pro ně vše odpracovali. To se nyní musí změnit. Musíme v sobě znovu nalézt ztracené 
sebevědomí a vzít si naše voliče zpět. Máme k tomu teď ty nejlepší předpoklady. 
Na konci října mi předal Ivan Bartoš kormidlo naší strany. Vnímám každý den od té chvíle jsou 
obrovskou odpovědnost, která mě pozitivně nabíjí k tomu, abych ze sebe vydal maximum. V roce 
2025 máme totiž před sebou obrovské úkoly všichni. Musíme dokázat dotáhnout co nejlepší výsledek 
ve sněmovních volbách. Piráti rozhodně nejsou na dně. Nikdy jsme nevypadli z průzkumů preferencí 
a není ani důvod, propadat trudnomyslným náladám, protože máme na víc.  
V roli předsedy plánuji upřít pozornost strany hlavně k ekonomickým tématům. Chci, aby Piráti byli 
hlavní politickou silou na liberálním středu a prosazovali politiku opřenou o expertízu a data, 
zaměřenou na problémy běžných lidí. Potěšilo mne, že jsme schválili balík vnitřních reforem strany 
nazvaných “Nová pirátská vlna“. Ten mimojiné umožnil zlepsit součinnost složek a orgánů naší strany 
nebo upravil pravidla pro přezkumy a odvolávání. To nám dává najednou úplně novou úroveň 
akceschopnosti. Další části této reformy se zaměřují na zlepšení vnitřní i vnější komunikace, 
sjednocení struktury vedení a změnu způsobu řešení prohřešků členů proti etickému kodexu a dalším 
pravidlům. 
My totiž musíme především přestat konečně řešit sami sebe a řešit hlavně problémy běžných lidí, 
kteří nás chtějí volit. Musíme zvýšit naši důvěryhodnost a srozumitelnost abychom získali opět 
schopnost zaujmout svým programem centrální proud voličů. 
 
Co mne ale velmi trápí je nebezpečný fakt, že ekonomika naší země stagnuje. Předehnali nás už i 
Poláci. Ekonomika by měla být férová, v níž pravidla platí pro všechny, bez zbytečné byrokracie a 
nesmyslných regulací. Protože taková ekonomika dává co nejvíce lidem příležitost uspět, usiluje o 
odstraňování příčin nerovností, hledá rozumnou míru sociální solidarity a je dlouhodobě udržitelná. 
Česko by mělo začít směřovat ke znalostní ekonomice, ve které podnikatelé budou konkurovat 
kvalitou a vyšší přidanou hodnotou. Velkou hrozbou pro naši společnost je také aktuální ohrožení 
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demokracie Česka vzestupem konzervativně-nacionálního populismu s tím, že je nezbytné zabránit 
naší zemi v maďarské a slovenské cestě po vzoru Fica a Orbána. Populismu se ale bude možné 
ubránit jen pokud vyřešíme ekonomické problémy běžných lidí. 
 
Proto vyzývám všechny Piráty i Pirátky, abychom se do budoucna prioritně zaměřili na všech úrovních 
politiky od komunálu po celostát na zvýšení kvality a dostupnosti vzdělávání od mateřských po vysoké 
školy, abychom umožnili všem rozvinout svůj talent. Společnými silami se musíme snažit o rozhýbání 
trhu práce (flexicurity, podpora školek a zkrácených úvazků) a zajištění přívětivějších podmínek pro 
podnikání a investování (podpora inovací, start-upů, drobných střadatelů na kapitálových trzích a 
výstavby jak bytů tak i dopravních/energetických/komunikačních sítí). A také musíme konečně 
prosadit zjednodušení byrokracie a struktury státu i samospráv směrem k občanům a firmám i 
směrem dovnitř - volení zastupitelé mají mít pravomoci prosazovat změny a nést odpovědnost. K 
tomu všemu je potřeba zavést skutečně strategické plánování včetně rozpočtování, založeného na 
definovaných prioritách zohledňujících ekonomickou návratnost namísto tupého účetního pohledu.  
Veřejná správa musí přilákat kvalifikované experty a nabízet jim platy, které se aspoň blíží 
soukromému sektoru - totéž se týká učitelů, zdravotníků, sociálních pracovníků a dalších 
zaměstnanců ve veřejných službách.  
 
S každou členkou, členem, registrovanou příznivkyní, nebo příznivcem naše síla prosazovat změny 
roste. My máme odvahu do toho říznout a přinést opravdová řešení, která pomůžou lidem. Nebudeme 
přešlapovat na místě a půjdeme do toho. Není se čeho bát! Děkuji, že denně odvádíte perfektní práci 
na všech patrech politiky. Piráti v letošních sněmovních volbách získají dvouciferný volební výsledek. 
Ale jen když budeme všichni táhnout za jeden provaz. Věřím, že ho budeme držet pevně - nejde tady 
totiž jen o budoucnost naší strany, ale o zdravou a silnou budoucnost naší země. 
 
 
Váš předseda, Zdeněk Hřib 
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Pirátská strana v roce 2024 - základní fakta a data 

● Pirátská strana v roce 2024 oslavila 15 let od svého založení. 
● Piráti mají v tuto chvíli zastoupení ve všech patrech politiky, podílí se i na rozhodování v EU: 

○ V Evropském parlamentu zastupují Piráty 1 poslankyně, 
○ V Parlamentu České republiky mají Piráti zastoupení: 

■ Sněmovna – 4 poslankyně a poslanci, Olga Richterová je místopředsedkyní 
Sněmovny, 

■ Senát – 1 senátorka za Piráty. 
● V prosinci 2023 měla strana 1182 platících členů (v lednu 2024 pak 1177). 
● V prosinci 2024 měla strana 1136 platících členů (v lednu 2025 pak máme 1118 platících 

členů). 
● Podané přihlášky v roce 2024: 356 (z toho 2 schválené a 89 dokončených). 
● Ukončení členství 2024 – 158 (+ členství vyloučení 2024 – 2). 
● Ve volebních průzkumech a modelech máme nyní kolem 6 % (viz www.mandaty.cz) 
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Republikové předsednictvo 
Co se povedlo? 

● V lednu 2024 bylo zvoleno nové RP v tomto složení: Ivan Bartoš, Klára Kocmanová, Markéta 
Gregorová, Jana H. Leitnerová, Dominika P. Michailidu 

● V listopadu 2024 pak bylo zvoleno nové RP: Zdeněk Hřib, Martin Šmída, Hana Hajnová a 
Michal Bláha. V prosinci pak v dovolbě byla zvolena i Olga Richterová.  

● Intenzivně jsme se věnovali volbám. Účastnili jsme se volebního výboru, v případě potřeby 
celostátního volebního štábu. Podíleli jsme se na společném celostátním volebním programu 
pro volby do Evropského parlamentu či do krajů. 

● Účastnili jsme se jednání s politickými stranami ohledně případné spolupráce v senátních 
volbách. 

● Pracovali jsme na vzniku, fungování kampaňového týmu a harmonogramu sněmovních voleb. 
● Společně s kampaňovým týmem se podílíme na přípravách pro sněmovní volby.  
● Zapojili jsme se do organizačních změn, které nastaly po přijetí Nové pirátské vlny.   
● Ve spolupráci s resortními platformami jsme vypracovali podklady pro analýzy plnění 

programů, které jsme zaslali oponentní skupině RV.  
● Účastnili jsme se schůzek související s organizací CF.  
● Ve spolupráci s personální odborem jsem se zúčastnili několik výběrových řízení (FR major 

donors, ředitel Institutu π, volební manažer, stratég kampaně) 
● Zúčastnili jsme se jednání Republikového výboru. 
● Uskutečnilo se několik návštěv krajů v rámci krajských schůzí. 
● Průběžně jsme sledovali a konzultovali práci vedoucích všech odborů. 
● Ve spolupráci s mediálním týmem jsme zorganizovali několik DISCO (diskuze s centrálními 

orgány) k řešení aktuálních politických otázek se členskou základnou. 
● Zorganizovali jsme několik společných jednáních s RV a PKS.  
● Ve spolupráci s kanceláří strany, AO a rozpočtovou skupinou RV byl připraven rozpočet pro 

rok 2025. 
 
Co se nepovedlo? 

● Neúspěch Pirátské strany ve všech volbách, které se konaly v roce 2024. 
 
Výzvy pro rok 2025: 
Rok 2025 pro nás přinese zásadní zkoušku v podobě sněmovních voleb. Tomuto cíli chceme podřídit 
vše, co jen bude možné, a zaměřit naši energii na intenzivní kampaň. Klíčovým úkolem bude precizní 
příprava kampaně, zahrnující efektivní komunikaci, strategické plánování a aktivní zapojení našeho 
členstva i příznivců.  
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Republikový výbor 
Republikový výbor se sešel na fyzických zasedání 24. února v Benešově, 18. května v Praze, 
mimořádně 15. června v Praze, 24. srpna ve Vraclavi a 2. listopadu opět v Praze. 
 
V průběhu roku implementoval do organizačního řádu ombudsmanku, Mladé Pirátstvo a Seniory na 
Palubě a vytvořil asistenční tým pod kanceláří. Celostátnímu fóru předložil Kodex chování, ke kterému 
přijal výkladový předpis. Také mu navrhnul vznik Kampaňového týmu. Výbor aktualizoval programový 
bod Doprava, schválil Základní program strany a vstup do frakce Greens/EFA po evropských volbách. 
 
V průběhu roku práce drhnula na pracovních skupinách, které se ne vždy dokázaly sejít, projednat 
uložené úkoly a předložit výboru zpět hotové návrhy nebo se tak dělo s obtížemi a pomalu. Problémy 
to způsobovalo zejména při schvalování volebních záměrů rozpočtu. 
 
Po reformě z 9.11.: 
 
Republikový výbor splnil úkoly celostátního fóra, které mu uložilo na zasedání 9.11. a aktualizoval 
Organizační řád, Volební řád, Pravidla pro členy a příznivce, Pravidla hospodaření a předložil CF 
novelu Pravidel pro nominace.  
 
Dále po změně Stanov proběhlo jeho téměř úplné přeobsazení, kdy nově zahrnuje členy 
republikového předsednictva, předsedů a místopředsedů celostátních zastupitelských klubů, 14 
krajských předsedů, 3 zástupce komunálních a krajských zastupitelů a dále 10 členů volených CF, kde 
nyní probíhá dovolba, aktuálně tak má republikový výbor 27 členů. 
 
A v neposlední řadě schválil výbor před Vánoci rozpočet, který zahrnuje úspory 9 milionů korun na 
vnitřním provozu strany proti předchozímu roku a zároveň se maximálně soustředí na dosažení 
dobrého volebního výsledku. 
 
Výzvy pro rok 2025:  
 
Republikový výbor na svém lednovém zasedání restartoval pracovní skupiny jejich transformací do 
podvýborů a zvolil jim nové obsazení. Také sjednotil jejich práci pro využití výborem i republikovým 
předsednictvem. Nyní ale bude nutné, aby v letošním roce všechny nové podvýbory začaly odvádět 
skutečně důkladnou práci a byly tak motorem systému místo jeho brzdami. 
 
Republikový výbor je po listopadových změnách skutečným širším vedením strany, má tak nepřímou 
odpovědnost za úspěch ve volební kampani, sleduje výkon kampaňového týmu a kanceláře, má 
pomáhat předsednictvu a celostátnímu lídrovi, aby přetavili naši snahu ve skvělý volební výsledek, a 
sbírat zpětnou vazbu od členů a jiných týmů strany. 
 
Výboru bylo svěřeno vylučování členů, musí tak nastavit férové procesní prostředí, které zvládne 
vykonávat politickou hygienu a zároveň neupírat členům jejich práva. 
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Poslanecký klub 
Jaká je situace?  
Činnost poslaneckého klubu je v roce 2024 nuno rozdělit do dvou etap. První etapa platila do 24. září, 
kdy došlo k flagrantnímu porušení koaliční smlouvy a k vyhození Pirátů z vlády. Následovala druhá 
etapa, v níž klub působil jako opoziční poslanecký klub. 
Participace Pirátů na koaliční vládě umožňovala nejen tvorbu legislativy  na svěřených ministerstev, 
ale zároveň umožňovala klubu prostřednictvím odborného zázemí na koaličních ministerstvech 
kontrolovat a ovlivňovat podobu zákonů předkládaných koaličními partnery.  
Odchod z vlády znamenal pro poslanecký klub nejen ztrátu těchto možností, ale zároveň také 
detailních informací k připravované legislativě a zároveň i část odborného zázemí pirátských zástupců 
na ministerstvech. Tím se zásadně zkomplikovala kontrolní role klubu nad legislativou procházející 
sněmovnou, zejména vzhledem k absenci zástupců Pirátů v mnoha sněmovních výborech, což je 
dáno malým počtem poslanců. 

Jak ukázaly události konce roku 2024, kontrolní role Pirátů ve vládních strukturách a jejich úsilí narušit 
propojení politiky s velkým byznysem se pro koaliční partnery staly nepřekonatelnou překážkou. 
Změna hry, kterou Piráti přinesli do vládní politiky – tlak na modernizaci země, zlepšení životní úrovně 
a ukončení neprůhledného přerozdělování peněz “velkým hráčům” – vedla nejen k jejich vyhození  z 
vlády, ale také k zastavení či omezení už připravené legislativy. Mezi klíčové návrhy, které jsou 
blokovány patří například reforma ÚOHS, zákon o bydlení a opatření týkající se lobbingu. 

Pro rok 2025 zůstává hlavním úkolem Pirátů naplňovat roli jediné skutečné opozice ve Sněmovně. To 
znamená důsledně kontrolovat práci vlády, otevřeně upozorňovat na nefunkční či nesmyslná opatření 
a prosazovat potřebné návrhy navzdory skryté spolupráci ODS a ANO. 

Navzdory turbulentním událostem roku 2024 se Pirátům podařilo prosadit nebo zásadně ovlivnit 
několik důležitých legislativních změn, které budou mít přínos pro občany. 

Co se povedlo? 
● Podařilo se prosadit korespondenční volbu umožňující jednodušeji volti českým občanům v 

zahraničí  
● Podařilo se prosadit zákon o státním zastupitelství, další z důležitých protikorupčních 

zákonů,  který posílí nezávislost veřejných žalobců. To znamená lepší záruky pro řádné 
vyšetřování kriminality a korupce. Rušíme možnost bezdůvodného odvolání nejvyššího 
státního zástupce vládou, zavádíme funkční období šéfů a jejich transparentní výběr.  

● Prosadili jsme zákon o insolvencích, za který by hrozila pokuta 110 milionů. Zkracujeme 
oddlužení na 3 roky jako jinde v Evropě Zjednodušujeme a digitalizujeme placení exekucí 
Zvyšujeme vymahatelnost dluhů v exekucích, aby bylo výhodné poctivě splácet všem 
věřitelům a oddlužit se. Omezuje se byrokracie pro zaměstnavatele a Jakub Michálek se 
zasadil o prosazení zjednodušení a zpřehlednění dopisů pro dlužníky v exekuci. Místo 10 
stránek bude pouze jeden list papíru. QR kód umožní okamžité a jednoduché zaplacení.Tento 
zákon pomůže až 430 tisícům lidí, kteří teď nemají jinou šanci. Naposlední chvíli se nám také 
díky Olze Richterové podařilo zabránit zásadním změnám zákona v Senátu a prošla tak 
vyvážená verze schválená sněmovnou. 

● Díky práci Kláry Kocmanové a dalších poslanců se zpřísnily tresty za znásilnění. Rozšířili 
jsme tresty na všechny případy, kdy druhý člověk nesouhlasí nebo je paralyzován tzv. 
redefinice znásilnění. 

● Podařilo se prosadit zákon o hromadných žalobách, který zásadně posílí práva spotřebitelů. 
Cílem je, aby se mohli bránit v aférách jako  Dieselgate nebo nezákonné bankovní poplatky. 
Oproti vládě jsme ve sněmovně vyjednali a schválili zlepšení, aby to v praxi dobře fungovalo, 
hlavně vyšší strop na odměnu na právní zastoupení a rozšíření zákona na malé podnikatele. 
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● Prostřednictvím změny občanského zákoníku se podařilo schválit svazky stejnopohlavních 
párů. Je to největší srovnání práv partnerů stejného pohlaví od zavedení registrovaného 
partnerství a narovnání práv pro LGBTQ+. Bohužel zůstalo partnerství. Zlepšení se vztahuje 
na stejnopohlavní páry s dětmi, a plné narovnání majetkových či jiných práv. 

● Díky dlouhodobému úsilí Olgy Richterové sněmovna schválila rozšíření pomoci s dětmi. Díru 
v péči nově vyplní i sousedské dětské skupiny, které  dlouhodobě prosazovali. Novela 
přináší zjednodušení a víc jistot pro rodiče (když tříleté dítě neumístí do místní školky, budou 
moci dostat peníze na péči v jiné službě).  

● Ivan Bartoš prosadil zřízení Registru zastupování (REZA), který výrazně zjednoduší udílení 
plných mocí pro jednání s úřady. Umožní je udílet elektronicky a vytvoří pro ně centralizovaný 
systém. 

● Podařilo se i díky práci Olgy Richterové a Zuzany Freitas prosadit automatickou valorizaci 
minimální mzdy. Postupně bude automaticky růst na 47 % odhadované průměrné hrubé 
měsíční mzdy. 

● Dotáhli jsme návrh zákona o psychomodulačních látkách, který problematiku systematicky 
řeší a zlepší ochranu dětí a mladistvých i ochranu zdraví spotřebitelů.  

● V rámci změn vysokoškolského zákona se Jakubu Michálkovi podařilo prosadit povinné 
zveřejňování diplomových prací a efektivní postihování podvodu u státnic. Klára Kocmanová v 
tomtéž zákoně prosadila důležité nastavení legislativního rámce, který umožní vytvoření 
systému státních grantů pro studenty. 

● Zlepšujeme oblasti sociální politiky – Sněmovnou prošla tzv. malá novela sociálních služeb, 
která posílí sociální služby v domácím prostředí i v azylových domech a také zákon o 
integračním sociálním podniku, který se týká dostupnějšího zaměstnávání osob 
znevýhodněných na trhu práce.  

● Olga Richterová uspěla v soudní sporu s Aliancí pro rodinu, která ji žalovala za výrok v 
televizní debatě, kdy se dotazovala na nejasné financování této organizace. Žaloba byla ve 
všech bodech pravomocně zamítnuta. Pokračuje se nicméně před Ústavním soudem. 

● Piráti představili nový návrh úpravy zaměstnaneckých akcií, který pomůže startupům i růstu 
české ekonomiky. Podporuje ho řada zástupců startupové scény. 

● Klub představil ekonomický plán pro rozhýbání Česka - Republika v pohybu 
● Poslanci uspořádali, nebo se přímo podíleli na více než dvou desítkách kulatých stolů, 

seminářů a odborných panelů. Namátkou témata: startupy, klimatický zákon a role 
klimatických rad, lobbing, projektové řízení státu, modernizace pracovního trhu, interakce 
sociální a zdravotní péče atd. Tyto akce se osvědčily zejména pro prezentaci stanovisek a 
zajištění mediálních výstupů a také navázání kooperace s odborníky v tématech. Klub bude v 
těchto aktivitách pokračovat i ve volebním roce např. smlouva s Vatikánem atd. 

Navzdory intenzivní snaze, vyjednávání a předkládání důkladně vyargumentovaných návrhů se nám 
dosud nepodařilo prosadit některé naše klíčové priority ani zabránit přijetí některých problematických 
opatření. Často jsme se přitom setkali s porušováním původních dohod ze strany vládní koalice. 

Naše úsilí v tomto ale nekončí. Budeme i nadále prosazovat potřebné změny, upozorňovat na to, co 
nefunguje, a otevřeně komunikovat, jak věci dělat lépe. 

Co se nepovedlo? 
● Změny v důchodech. Koalice na poslední chvíli vycouvala z původní dohody na vládě, jejíž 

součástí byli i Piráti, a hodili přes palubu 127 tisíc lidí v náročných profesích, tzn. práce v 
mrazu, horku či prašném prostředí.  

● Neprošly Piráty navrhované změny státního rozpočtu směřující k omezení 6,5 miliard dotací 
pro podnikatelské subjekty a agrokomplexy, tzv. dotační ekonomiku. A přesměrování těchto 
prostředků na strategické investice jako výstavba bydlení a školek a na rodičovský příspěvek.  
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● Prostřednictvím pozměňovacího návrhu se povedla Jakubu Michálkovi prosadit novela 
zákonu o střetu zájmů týkající se vlastnictví médií. Tato novela však byla na počátku roku 
2025 zrušena Ústavním soudem.  

● Sněmovnou prošel přes silnou opozici Pirátů plošný odklad právo na digitální služby až na 
rok 2027.  

● Zatím se nepodařilo změnit jednací řád komory.  
● Nebyl finálně schválen zákon o lobbingu (nyní ve 3.čt.)  
● Zatím nebyl pro obstrukce koalice projednán zákon o dostupném bydlení. 
● Neprošel návrh Olgy Richterové na automatickou valorizaci rodičovského příspěvku. 
● Sněmovnou prošel zbytečně dlouhý odklad digitalizace stavebního řízení tzv. bypass, který 

digitalizaci odsouvá až do příštího volebního období a vytváří tak silnou nejistotu nad jejím 
zavedením. 

 

Výzvy pro rok 2025: 
Maximálně podpořit volební kampaň ve volbách do Poslanecké sněmovny s dvouciferným 
volebním výsledkem. Projednání zbytku z balíku protikorupčních zákonů: 

○ zákon o střetu zájmů, který zajišťuje, že premiéři a ministři nebudou moci získávat 
veřejné zakázky pro své firmy. Tato úprava napravuje chybu z minulosti, kdy pravidla 
byla těžko vymahatelná.  

○ zákon o lobbingu tak, aby výsledek nebyl nefunkčním zmetkem viz. výjimky pro 
společnost ČEZ a asistenty poslanců. 

Dotažení reformy Úřadu pro ochranu hospodářské soutěže jejíž původní verze od Ivana Bartoše 
měla zefektivnit a zlepšit jeho práci. A taky omezit neúnosnou koncentraci moci v rukou jeho 
předsedy. Ta byla stažena z vlády a nyní čekáme na verzi od nového ministra. Zavedení změn 
směřujících k předvídatelnějšímu jednání sněmovny. Projednat novelu trestního práva která 
napravuje spoustu věcí v oblasti trestání. Spravedlivější tresty pomáhají nápravě pachatelů, snižují 
recidivu a zvyšují bezpečnost. Novela řeší také racionální regulaci konopí. U toho jsme vyjednali 
jako první krok samopěstování a konopné kluby. Prosazení Zákona o podpoře bydlení, jehož 
projednání je již několik měsíců koalicí obstruováno. Cílem je dosažení jeho přijetí a zároveň chceme 
zabránit úpravám, které by vedli k jeho nefunkčnosti. OSA zrušení nesmyslných poplatků několik 
procent z ceny mobilů, počítačů a pamětí. Jednotná definice domácího násilí zajišťující lepší 
ochraně obětí domácího násilí (nyní ve 3.čt.). Nová pravidla pro Airbnb a krátkodobé ubytování v 
bytech. Zastavení přijetí smlouvy s Vatikánem, která povyšuje zpovědní tajemství nad trestní 
zákoník. Flexicurity a vyšší podpora v nezaměstnanosti - zajištění vyvážené verze zákona pro 
rozhýbání pracovního trhu, vstřícné k zaměstnavatelům, ale se zajištěním ochrany zaměstnanců. 
Regulace energetických nápojů pro děti. Prosazení rozšíření působnosti NKÚ pro umožnění  
kontroly hospodaření veřejnoprávních médií. Doprojednání tzn. dětského ombudsmana (ve 3.čt.) 
Zabránění možnosti vymazání záznamu o odsouzení z tzv. dětského certifikátu. Úprava 
projednávaného zákona o dávce sociální pomoci pro zmírnění dopadů na příjem domácností a 
zamezení růstu zadlužení. Kontrola a připomínkování klíčových koaličních zákonů pro zbytek 
volebního období: Energetický zákon (Lex plyn), Školský z., RUD, poplatky ČT a ČRo, platy politiků 
atd. Rozpracování témat z projektu Republika v pohybu, jejich medializace, případně pokud reálné 
tak legislativní návrhy (např. změna parametrů penzijních fondů, flexicurity, dotace atd.) 
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Senátorský klub 

Významnější legislativní události na senátních plénech z pirátského pohledu: 

24. ledna 2024 

Největším tématem bylo hlasování o vyslovení souhlasu s ratifikací Úmluvy o prevenci a potírání násilí 
na ženách a domácího násilí. Souhlas bohužel o pouhé dva hlasy nebyl vysloven, přes usilovnou 
práci pirátské senátorky a senátora 

 

17. dubna 2024 

Všeobecnou pozornost vzbudilo rozhodnutí Senátu nezabývat se novelou občanského zákoníku 
známou jako manželství pro všechny a novela tak putovala rovnou prezidentovi. Vznikly totiž senátní 
pozměňovací návrhy tvářící se jako pouhá náprava legislativních chyb, které ale zhoršovaly práva 
stejnopohlavních párů oproti už tak osekanému znění, které přijala Sněmovna, a zdálo se, že by 
mohly získat podporu. Senátoři se rozhodli je neprojednávat, byť tak Piráti přišli o možnost navrhovat 
zpět manželství pro všechny, jak byli připraveni. 

Prošel pozměňovací návrh senátorky Hany Kordové Marvanové a skupiny senátorů a senátorek, mezi 
nimiž byli i Lukáš Wagenknecht s Adélou Šípovou. Upravuje, aby se v dalším kole Milostivého léta 
odpuštění penále vztahovalo i na ty, proti kterým nezahájil úřad exekuci podle exekučního řádu 

 

25. července 2024 

Adéla Šípová podala Pozměňovací návrh k zavedení 4 kategorií zaručené mzdy pro soukromý sektor 
do novely zákoníku práce. Na Ústavně-právním výboru navrhované změny podpořili, na plénu byla ale 
schválena novela v podobě ze Sněmovny. 

Lukáš Wagneknecht podpořil na plénu projednávanou petici "Diskriminační podpora v zemědělství - 
nerovné podmínky pro sdružené vlastníky" 
4. prosince 2024 

Adéla Šípová předložila PN vracející náročné profese 3. a 4. kategorie. Novela zákona o důchodovém 
pojištění, které se PN týkal, byla ale schválena ve Sněmovnou postoupením znění 

Do 13.10.  pracoval Lukáš Wagenknecht v následujících výborech a komisích, mandát bohužel 
neobhájil: 

● Výbor pro hospodářství, zemědělství a dopravu 
● Podvýbor pro energetiku a dopravu Výboru pro hospodářství, zemědělství a dopravu 
● Stálá komise Senátu pro sdělovací prostředky 
● Stálá komise Senátu pro dohled nad veřejnými prostředky (předseda) 

V 15. funkčním období bude Adéla Šípová pokračovat v práci senátu v následujících výborech a 
komisích: 

● Výbor pro záležitosti Evropské unie (místopředsedkyně) 
● Podvýbor pro bydlení Výboru pro sociální politiku 
● Podvýbor Organizačního výboru pro státní vyznamenání 
● Stálá komise Senátu pro práci Kanceláře Senátu 
● Stálá komise Senátu pro Ústavu České republiky a parlamentní procedury 
● Volební komise 
● Stálá delegace Parlamentu České republiky do Meziparlamentní unie 
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Naše akce v Senátu: 

23. ledna 2024 – výstava Barbora Müllerová: Přijdu hned 

26. srpna 2924 – konference k poruchám autistického spektra 

2. září 2024 – konference Populismus a polarizace 

25. září 2024 – konference 15 let antidiskriminačního zákona 

 

Zahraniční návštěvy a styky: 

● Adéla Šípová návštívila Ukrajinu s kladenskou Sokolskou župou Budečskou: s ukrajinskými 
poslanci probrali situaci do Ruska odvlečených ukrajinských dětí, předali potravinovou pomoc 
uprchlíkům z Avdijivky, zdravotní materiál pro zraněné vojáky a podpořili znovuobnovení 
sokolské jednoty, posunuli projekt vzpomínkového místa ve Zborově a uctili památku tam 
padlých legionářů, běželi charitativní běh v Malynu a vybrali peníze na dva drony. 

● Došlo setkání s předsedkyní Spolkové rady Rakouska Margit Göll, kterou Adéla Šípová 
upozornila mj. na potřebnost vstupu Rumunska a Bulharska do Schengenského prostoru po 
zemi. Aktivita proběhla Jako součást Šípové trvalého zájmu o pomoc české menšině v 
Banátu. 

● Adéla Šípová se zúčastnila se svou romskou asistentkou Mariou Sivákovou slavnostního 
otevření památníku s návštěvnickým centrem na místě koncentračního tábora v Letech. Adéla 
Šípová projekt památníku dlouhodobě podporuje. 

● Adéla Šípová coby místopředsedkyně evropského výboru Senátu uspořádala pracovní 
setkání s delegací poslanců Parlamentu Ukrajiny. Diskutovali o možnostech prohloubení 
spolupráce, např. v oblastech vysokého školství, pomoci veteránům s rehabilitací či o tématu 
ekocidy, tedy ničení životního prostředí, kterého se dopouštějí ruští okupanti. 
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Europoslanecký klub 

Co se podařilo? 

Hlavními legislativními úspěchy pirátských europoslanců v roce 2024 byly: 

Transparentnost politické reklamy 

● Marcel Kolaja prosadil pravidla, která efektivně chrání občany před manipulativní politickou 
reklamou. Nová legislativa zavádí celoevropskou veřejnou databázi politických reklam, která 
odhaluje, kdo stojí za jednotlivými kampaněmi a omezuje cílenou propagaci na prvovoliče. 

Přísnější kontrola obchodu se zbraněmi 

● Markéta Gregorová vyjednala opatření, která výrazně zlepšují kontrolu mezinárodního 
obchodu se zbraněmi a municí. Díky digitálnímu systému licenční kontroly je jasné, odkud 
kam zbraně putují, zefektivňuje se tak boj proti nelegálně drženým zbraním a posiluje se 
bezpečnost nejen v Evropě. 

Evropská digitální identita (eID) 

● Mikuláš Peksa přispěl k ochraně soukromí občanů při vyjednávání o Evropské digitální 
identitě. Podařilo se mu zabránit zavedení unikátního identifikačního čísla, které by mohlo 
vést ke sledování občanů, a prosadit záruky, jako je dobrovolnost aplikace, či možnost výběru 
sdílených dat. 

Co se nepodařilo?   

● Rok 2024 byl rokem volebním, a volby do Evropského parlamentu bohužel nedopadly 
úspěchem, jaký jsme jako strana očekávali a jaký by odpovídal pětiletému nasazení 
europoslanců. 

● Zisk 6,2 % a jedné europoslankyně byl ztrátou politickou a pro stranu i finanční. 

Výzvy pro rok 2025: 

Hlavní výzva je zůstat relevantní tváří v médiích, i přes procentuální ztráty ve volbách, a využít pozici 
poslankyně Evropského parlamentu k informování občanů o odvedené práci pirátské zástupkyně. 

Z politického hlediska je pro Markétu hlavní výzvou nadále udržovat a živit myšlenky podpory Ukrajiny 
před ruskou válečnou agresí; dokončit práci na technické aktualizaci zákona o ochraně osobních 
údajů (GDPR) a zákona o screeningu zahraničních investic; prosazovat ochranu digitálních svobod a 
soukromí; a zapojit se v novém Parlamentu do znovuotevřeného boje s cizím vměšováním a 
dezinformacemi. 

Regionálně se Markéta bude jako členka předsednictva delegace Euronestu a delegace pro vztahy s 
Čínou věnovat především Ukrajině a Moldavsku a jejich přibližování EU, gruzínskému boji za 
demokracii, odporu běloruského lidu vůči diktátorskému režimu a vztahům Evropské unie s Čínou. 
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Kampaňový tým 

Co se podařilo? 

Kampaňový tým (KT) vznikl až v říjnu 2024, tedy je sumarizace úspěchů kratší. 

● Samotný vznik a KT lze však považovat za úspěch z hlediska toho, že stranu tato změna 
posunuje k větší efektivitě a přehlednější struktuře. 

● Za dva měsíce se podařilo nastartovat strategické plánování sněmovní kampaně. 
● Přetavit bývalý Mediální odbor v součást KT. 
● Optimalizovat jednotlivé pozice a sjednotit jednotlivé dílčí týmy (třeba social media tým a 

community tým). 

Co se nepodařilo? 

● Neúspěchem pro celou stranu, nikoliv jen pro KT je výsledek obou loňských voleb, ve kterých 
Piráti přišli o značný počet mandátů. 

● Obě kampaně trpěly neefektivním řízením i poddimenzovanými kapacitami dodavatelů. 
● Naráželi jsme také na nejasnosti v kompetencích či nesoulad s představami krajských 

sdružení či centrálních politiků. 

Výzvy pro rok 2025: 

Nepřekvapivě je největší výzvou následujícího roku kampaň do Poslanecké sněmovny. Piráti mají 
ambici se do Sněmovny dostat s větším počtem poslanců, než mají doposud. Volební kampaň tedy 
musí mít lepší podobu, procesy a hlavně výsledky než kampaně předchozí. Chceme zopakovat 
kampaňový úspěch z roku 2017, ideálně tuto kampaň ještě překonat. Vzhledem k reformám ve straně 
je konstelace pro povedenou kampaň příznivá.  
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Kancelář strany 

Exekutivní shrnutí: 

Rok 2024 byl charakterizován třemi hlavními volebními kampaněmi, významnou reorganizací strany 
včetně dvojí obměny Republikového předsednictva a implementací nové koncepce "Nová pirátská 
vlna". I přes značnou náročnost volebního roku se podařilo zefektivnit vnitřní procesy a položit základy 
pro klíčovou kampaň do PSP ČR v roce 2025. 

Co se podařilo? 

Volební kampaně a administrativa: 

● Úspěšná realizace a administrativní zajištění tří volebních kampaní (Evropský parlament - 
červen, krajské a senátní volby - září). Byl nasazen nový systém pro OVK, který je 
reprezentativní a můžeme si ho spravovat sami. Včasné zpracování a podání volebních zpráv 
pro eurovolby a krajské volby. 

● Bylo zavedeno elektronické podepisování smluv a dodatků. 
● Automatické sledování práce s kontakty v Chobotnici a mnoho dalších vylepšení jednotlivých 

administrativních systémů strany, či jejích webových portálů. 

Organizační změny: 

● Reorganizace Mediálního odboru na Kampaňový tým a Administrativního odboru na 
Administrativní oddělení a Komisi předsedajících v první vlně reforem. 

● Implementace koncepce "Nová pirátská vlna" po listopadové převolbě vedení strany, 
zahrnující reorganizaci vnitřní správy  centrály a optimalizaci zdrojů pro sněmovní volby 2025. 

● Úspěšné předání agend dvěma novým sestavám Republikového předsednictva (leden a 
listopad 2024). 

● Centralizace správy Pirátského centra v Praze Na Moráni pod kancelář strany, vedoucí k 
efektivnějšímu řízení. 

Finanční řízení a fundraising: 

● Nasazení modernizovaného IT systému pro finanční řízení, přinášející zefektivnění správy 
financí a rozpočtování.  

● Optimalizace zhodnocování volných prostředků přes termínované vklady u Oberbank s 
nadprůměrným úrokovým výnosem. 

● Rozšíření fundraisingových aktivit o systematickou práci s většími dárci při zachování 
transparentnosti. 

Institucionální rozvoj: 

● Úspěšná reorganizace Pirátského institutu Pí včetně obměny správní rady, instalace nového 
ředitele a přemístění hlavní kanceláře do Pirátského centra. 

Technické oddělení a ICT: 

● Modernizace systémů: Rozšíření a vylepšení systému Chobotnice s automatizací týmové 
samosprávy, implementací legislativních změn a refaktoringem kódu. 

● Piroplacení 2.0: Pokroky v optimalizaci rozpočtového plánování, přidání funkcí pro zálohové 
faktury, QR faktury a spuštění první etapy systému odměn. 
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● Podpora voleb: Bezproblémové technické zajištění eurovoleb a krajských voleb. Nasazení 
modernějších šablon pro oblastní a krajské weby zlepšilo design i uživatelskou přívětivost. 

● Rozvoj systému Maják: Vylepšená synchronizace s Chobotnicí, nový design uživatelského 
rozhraní a přidané funkce pro kariérní sekci. 

● Efektivní financování: Ke konci roku se podařilo ušetřit více než 1 milion Kč. 

Personální podpora členské základny, týmů a podporovatelů: 

● Nalodění pro zapojení nováčků a manuály pro koordinátory krajských sdružení 
● onboardingové dokumenty a manuály pro snadnou orientaci nových členů 
● PO-book jako podpora pro krajská předsednictva, webináře, projekt „Expecto Patronum“ 
● LARP a KOMPOT-con: síťovací a vzdělávací akce pro komunální politiky 
● pirátský letní kemp 
● systém stáží u Pirátské strany - kampaň, podpůrné materiály, smlouvy se školami, 

komunikace se stážisty, systém hodnocení 
● Respekt je profi - spolupráce s ombudsmankou, zavedení in-house supervizí a mediací 
● vytvoření vzdělávací platformy vzdelavani.pirati.cz nahrazující Moodle a pravidelné 

doplňování obsahu na míru podle rolí a potřeb 
● výběrová řízení na zákl. definice struktur a kompetencí (např. kampaňový tým) 

 
Výzvy a oblasti ke zlepšení: 

Organizační výzvy: 

● Identifikované komplikace při souběhu volebních kampaní a implementace nového IT 
systému - nutnost lepšího plánování pro sněmovní volby 2025. 

● Dokončení transformace aparátu strany v efektivnější formu uspořádání a převest Fundraising 
pod kampaňový tým tak, aby při zachování všech náležitostí zvýšil svůj přínos pro stranu. 

Finanční stabilita: 

● Budou nutné další optimalizace rozpočtu v reakci na pokles příjmů z mandátů, včetně 
vynuceného odložení některých plánovaných aktivit, a také příprava scénářů reagujících na 
možný výsledek sněmovních parlamentních voleb. 

Transformace strany jako organizace i jako politického hnutí: 
 

● Je potřeba posílit talent management, aby se dařilo do dění ve straně zapojit více 
dobrovolníků a podporovatelů. 

● Pracovat tvorbě a udržení prostředí, které bude inspirativní, aktivizační ale i přátelské a 
kooperativní. 

● Dále přispět k růstu členstva strany, zvyšování kompetencí a uchování institucionální paměti. 
 
Oblast technického a technologického zajištění: 
 

● minimalizovat zpoždění ve vývoji klíčových IT projektů 
● pokračovat ve vývoji prospěšných funkcí v Chobotnici a druhé etapy Piroplacení 2.0 
● zlepšit komunikaci týkající se zadání a analytické přípravy IT projektů 
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Výzvy na rok 2025: 

Rok 2025 přináší zásadní úkoly pro další rozvoj strany. Klíčovou prioritou bude vytvoření efektivního 
kampaňového týmu s jasnými procesy a transparentní administrací kampaní. Současně je třeba 
dokončit reorganizaci administrativy, posílit krajská střediska a zavést automatizovaná řešení, která 
zefektivní fungování strany. 

Zvýšení přítomnosti ve veřejném prostoru a zlepšení interní komunikace s členy a podporovateli 
budou důležitými kroky. Podpora růstu členstva, zvyšování kompetencí a využití dosavadních 
úspěchů zajistí dlouhodobou stabilitu. 

Pro efektivní zvládnutí projektů je nutné zavést standardizované procesy, minimalizovat zpoždění a 
dokončit plánované úkoly. Strana bude pokračovat v optimalizaci nákladů, rozvoji vícezdrojového 
financování a adaptaci na legislativní změny. Klíčová bude také technologická podpora voleb a 
posílení kybernetické bezpečnosti.0 

V roce 2025 se strana zaměří na stabilizaci lidských zdrojů, pružné řízení projektů a schopnost 
reagovat na nové výzvy. Tyto kroky umožní budování pevného základu pro budoucí úspěchy a 
posílení pozice strany. 
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Komise předsedajících 
Komise předsedajících byla celostátním fórem zřízena 1. října 2024, za tu dobu již převzala nemálo 
úkolů a povinností.  
 
Highlightem její práce bylo předsedání a spolupráce na organizaci Zasedání celostátního fóra 9.11. v 
Praze, z něhož nechala vytvořit v rekordně krátkém čase ověřený zápis (za 2 pracovní dny) a díky 
tomu mohlo ministerstvo vnitra zapsat změny Stanov již 19.11., ačkoli v minulosti tento proces trval i 
několik měsíců.  
 
Svá zasedání a usnesení komise transparentně publikuje na internetovém fóru. V závislosti na 
změnách přijatých na zasedání 9.11. byly 17.11. komisí změněny Pravidla k předsedání jednání CF, 
kde došlo zejména k vymezení procesu inkubace podnětů a vyřizování námitek.  
 
Výzvy pro rok 2025:  
Komise vstupovala do Nového roku se třemi členy, proto požádala republikový výbor o dovolbu. V 
příštím roce ji čeká přijetí vlastního jednacího řádu, vytvoření soupisu přijatých usnesení celostátního 
fóra a nadále chce udržovat profesionální a vysokou laťku pro předsedání a moderaci. 
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Kontrolní komise 
Co se podařilo? 

● Podařilo se vyřešit několik dlouho se táhnoucích “zděděných” podání a uzavřít je nebo předat 
RK. 

● V roce 2024 KK obdržela celkem 104 podnětů a stížností. 
● Aktuálně se pracuje na dalších 17 podnětech a stížnostech, 12 stížností bylo předáno RK, 75 

podnětů bylo vyřízeno jinak (obvykle smírem). 
● Zpravodajové KK se účastnili dalších projednání nedořešených stížností před RK, podaných v 

předchozím roce.  
● Členové KK se účastnili jednání mnoha stranických týmů a v případě zájmu poskytli podporu 

ve sporných situacích napříč celou stranou.  
● KK se snaží nadále zejména předcházet chybám z neznalosti či nepozornosti, předcházet 

eskalaci konfl iktů a usilovat o smírná řešení, kdykoliv je to alespoň trochu možné.  
 
Co se nepodařilo?  

● Mít početnou kontrolní komisi (aktuálně má pouhé 3 členy, což je minimální a dlouhodobě 
neudržitelný počet (vzhledem k dobrovolnické povaze činnosti se práce neúnosně hromadí). 

● Revidovat rozhodčí řád, který potřebuje rozsáhlé úpravy.  
● Výrazně zkrátit čekání podatelů na reakci členů KK a prošetření jejich podnětu. 
● Provést běžnou kontrolu všech odborů a kanceláře.  

 
Výzvy pro rok 2025:  
Provést novou volbu KK a zvolit dostatečný počet členů, zkrátit lhůty vyřizování stížností, aby zejména 
v případech různých forem útoků a šikany nečekali oznamovatelé a oznamovatelky příliš dlouho na 
prošetření. Vyřešit problém zjevně šikanozních podání, velkého počtu podání ve stejné či obdobné 
věci a obdobných postupů, které mají za cíl zneužívat nedokonalost předpisů s cílem omezit 
fungování kontrolní komis. Vyjasnit roli KK v oznámeních o porušení kodexu a vyřešit problém kapacit 
pro řešení porušování předpisů na úrovni MS. 
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Rozhodčí komise 

Co se podařilo? 

● RK funguje bez větších vnitřních sporů a daří se případy vyřizovat víceméně vnitřní shodou 
po důkladném prodiskutování věci ze všech úhlů. 

● RK je složena z právních profesionálů s dostatečným nadhledem, aby rozhodování bylo 
nestranné, bez ohledu na tlaky zvenčí. 

Co se nepodařilo? 

● Problematická je změna vnitřních předpisů, která nebyla dostatečně odladěna a probíhá již 
několikátá korekce. Z těchto změn, s ohledem na to, že pro posuzování případů je důležitý 
stav předpisů v okamžiku události, ke které se řízení vztahuje, se může stát, že spojedná 
jednání mohou být posuzována dle jiných verzí předpisů, což je pro rozhodování 
přinejmenším výzva. 

● S ohledem na nízký počet členů RK, náročnost práce a změny v kariérách a rodinných 
životech členů RK, to vše spojeno s výrazným snížením vážnosti RK v očích členů, po 
opakovaných útocích na rozhodnutí a členy RK ze strany osob s mediálním (i když jen 
vnotrostranickým) dosahem, toto vede k razantnímu snížení aktivity velké části členů RK. 
Vzhledem k tomu, že se jedná o náročnou, nevděčnou práci, není se čemu divit. 

Výzvy pro rok 2025: 

V roce 2025 by mělo dojít k volbě RK pro další období, největší výzvou bude najít zájemce s 
dostatečnými schopnostmi, aby RK měla alespoň 5 členů. Další výzva se váže na dokončování změn 
vnitřního fungování strany, kdy bude nutné se po každé změně opět přizpůsobovat novým předpisům. 
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